
Werkwoorden kunnen in de voltooide tijd staan, deze werkwoorden noem je voltooid 
deelwoorden. Als je met een voltooid deelwoord te maken hebt, dan is iets al 
voltooid. Het is al gebeurd. 

Er zijn drie hulpzinnetjes die je kunt gebruiken om een voltooid deelwoord te vinden: 

• ik heb (hulpwerkwoord) ... gegeten; gedanst; verloren (voltooid deelwoorden) 
• ik ben (hulpwerkwoord) ... geweest; verbrand; gegaan (voltooid deelwoorden) 
• er wordt (hulpwerkwoord) ... gebouwd; gewerkt; getekend (voltooid deelwoorden) 

Het voltooid deelwoord staat namelijk altijd in combinatie met 
een hulpwerkwoord (hebben, zijn en worden).  
 
Voltooid deelwoorden beginnen bijna altijd met: ge-, be- of ver- 
 
Spelling van voltooid deelwoorden 
Veel voltooid deelwoorden eindigen op een -t of een -d. Je kunt het woord dan 
langer maken om te horen wat de laatste letter is of je kijkt of de laatste letter van de 
stam in 't exkofschip staat. Van beide manieren staat hieronder een voorbeeld 
gegeven: 
trainen ⇒ ik heb getrain... ⇒ trainde, dus getraind met een -d  

trainen ⇒ ik heb getrain... ⇒ (ik) train is de stam, de -n staat niet in 't kofschip, 
dus getraind met een -d  

  

Sommige werkwoorden hebben een voltooid deelwoord dat eindigt op -en. Je schrijft 
de woorden zoals je ze zegt: 

(ik ben) gevallen; (zij heeft) gegeten; (hij werd) gekozen; 

 
 


